
Respostes a la Ciutadania del PSC al Ple de 21/01/09 
 
 
Registre 623 
Elisabet Millà 
Per al PSC, PP, ICV, CIU i ERC 
 
Els treballadors i treballadores de l’ajuntament i també els càrrecs 
electes, per tal de conciliar la vida familiar poden portar els seus fill i filles 
en èpoques de vacances escolars o fora de l’horari escola a l’ajuntament, 
en lloc de deixar-los com la majoria de la població, en espais o casal, amb 
familiars (sovint avis i àvies) o “cangurs”? 
Hi ha algú en aquest ajuntament que tingui aquest costum? 
En aquest cas què n’opina el seu grup municipal? 
 
Bé, nosaltres tenim molt clara la nostra resposta. És important recordar que els 
electes, tota la corporació, no tenim una relació laboral amb l’Ajuntament, tenim 
una relació política. Som representants de la ciutadania les 24 hores del dia i 
els 365 dies de l’any. Sovint aquesta realitat xoca amb certes visions 
antiquades de la política, i per cert, gens progressistes al nostre entendre. 
Visions que dificultava l’accés a càrrecs de representació política a moltes 
dones. 
 
Nosaltres estem per una visió de la vida pública i de la ciutat que contribueixi a 
conciliar la vida familiar, professional i de lleure, i en la mesura que es pugui, 
que també es pugui conciliar la dedicació dels electes amb la seva vida familiar.  
 
No es tracta, però, d’exageracions, ni de cap polèmica, com la que va sorgir als 
mitjans de comunicació, vostès ho recordaran, quan el Conseller Milà, d’ICV, va 
justificar que portés la seva família en un helicòpter oficial durant una roda de 
vigilància i prevenció d’incendis forestals, segons va dir, pel legítim dret de 
combinar les tasques oficials amb una mínima vida familiar. No es tracta, 
repeteixo, no es tracta d’això. Però sí de fer mínimament compatible la nostra 
dedicació amb les nostres responsabilitats familiars, sense privilegis, amb 
mesura, tenint en compte que, insisteixo, som representants de la ciutadania 
les 24 hores i els 365 dies de l’any.  
 
En aquest tema, com en d’altres, els gestos en política són importants, però 
també les polítiques reals de conciliació adreçades a tota la població i per tant 
també als treballadors i treballadores i als càrrecs electes. Per exemple, al 
2008 l’Ajuntament va destinar als diferents casals dels que se’n beneficien 
moltes famílies d’Esplugues gairebé 80.000 euros, a les activitats d’entitats 
juvenils que realitzen activitats d’educació en el lleure per a infants i joves 
158.000 euros. A fer front als espais Minuts Menuts 43.000 euros. Una aposta 
per a la conciliació que també es manifesta fent una política de despesa social 
que tingui ben en compte la conciliació de la vida laboral, familiar i de lleure, 
com és ara els increments significatius del pressupost del 2009 en 
teleassistència, 54%, atenció domiciliària 15%, o la decisió d’impulsar les obres 
de la 5a escola bressol pública que s’ubicarà al barri de Can Clota, a la que fa 
poc fèiem referència.  



Per tant, són dades que crec que diuen molt sobre la voluntat política d’aquest 
govern per facilitar la conciliació entre l’àmbit familiar, laboral i de lleure de la 
ciutadania d’Esplugues en general, i dels nostres treballadors i treballadores en 
particular. 
 
La Sra. Alcaldessa diu: 
 
“I a mi ara m’agradaria aprofitar per complementar aquesta informació o 
aquesta resposta, perquè nosaltres no ens havíem donat per al·ludits, però 
sembla ser que els altres grups sí que ho han pensat, i nosaltres, en el nostre 
grup municipal tenim 3 regidors, si no m’equivoco, que tenim fills de poca edat, 
un és el regidor Pepe Parra, l’altra és la Regidora Sara Forgas, que saben 
vostès que recentment ha sigut mare, i que alguna vegada també, perquè devia 
estar segurament en baixa per maternitat però està aquí i va signar i porta de 
vegades també la petita a les dependències d’allà, i l’altre és el meu cas.  
 
Sí, Sra. Puertas, jo faig servir exactament el mateix: els casals esportius a 
l’estiu com tota la població, la majoria, com diu la Sra. Millà a la seva pregunta, 
i també a activitats complementàries, com són les dels meus fills, que de dilluns 
a dijous fan activitats complementàries com la majoria de la població. 
Exactament el mateix, però com molt bé s’ha dit aquí, nosaltres som càrrecs 
electes.  
 
Jo ni tan sols vaig tenir l’oportunitat de tenir una baixa per maternitat perquè la 
meva relació amb el Parlament de Catalunya era una relació política i per tant 
no era una relació laboral, i en aquest sentit a mi, com a una altra persona que 
va ser regidora d’aquest Ajuntament, que és la Sra. Carme Porta, no ens va 
quedar més remei, si no volíem renunciar a alletar els nostres fills, a portar-los 
al Parlament, i allà tothom ho va entendre, el primer el President del Parlament, 
el Sr. Rigolt, que jo crec que molt encertadament ens va cedir l’avantsala del 
seu despatx. 
 
Els meus fills no venen aquí a cap casal ni venen aquí a res, sinó que nosaltres 
som 365 dies, a vegades comencem molt d’hora i acabem a les 12 de la nit, 
tant en el panorama municipal o en qualsevol altra reunió, i de vegades a mi 
em truquen per venir puntualment a signar unes coses, que no tinc perquè 
justificar, i desprès totes les activitats que fan tots els joves i nens d’Esplugues, 
que els meus també, per cert, doncs passen un moment amb la mare per una 
cosa que s’ha requerit, cosa que els treballadors, sortosament, i aquí tenim a 
més jo crec que molta condescendència i molta flexibilitat, però tenen un horari 
de 8 a 3, l’horari que sigui, però nosaltres no el tenim de 8 a 3.  
 
Nosaltres pot ser un dissabte, nosaltres pot ser un diumenge, nosaltres pot ser 
sempre a qualsevol hora, i de matinada també, i per tant vostè ha d’entendre 
això. Jo que dedico totes les hores que puc i més segurament també, i com diu 
molt bé el Sr. Figueras fins i tot a la nit estem treballant, perquè la ment diuen 
que no para mai, doncs sí, puntualment, alguna vegada els hauran vist aquí, 
però això no vol dir que l’Ajuntament es converteixi en el casal de ningú, perquè 
els meus, sortosament, fan el que fa la resta, quan acaben l’escola van a fer 
natació, van a fer gimnàstica, i el nen gran està fent catequesi, i per tant no els 



hi queden més hores. I quan acaben l’escola fan com tots, els apunto, els 
apuntem al casal esportiu i se’n van al casal esportiu. 
 
Dit això, jo no m’havia donat per al·ludida, però com veig que sí, penso, i em 
quedo la mar de tranquil·la, explicant que nosaltres fem com la majoria de les 
famílies, però malauradament tenen una mare que no té un horari com tenen 
altres famílies.” 
 
 
Registre 615 
Núria Roig 
Per al  PSC 
 
Hem vist que estan muntant unes torres elèctriques més petites a la part 
de dalt de CAUFEC. Per a què són? El soterrament de les línies on ha 
començar i on s’ha d’acabar? 
 
El soterrament de les línies comença abans del camí de Finestrelles i acaba a 
la subestació de Collblanc. Dins l’àmbit de l’obra no hi haurà cap cable aeri, 
però abans d’arribar a l’àmbit s’han de fer dos pòrtics de conversió per poder 
passar de l’àmbit aeri a l’àmbit soterrat. 
 
Registre 616 
Mª Teresa Carbonell 
Per al PSC 
 
1.- Les entitats ciutadanes que reben subvenció poden justificar aquestes 
amb les despeses que pot suposar un dinar o sopar de Nadal dels 
membres de la junta, o de l’entitat en general? 
Si la resposta és que no, com és que el consistori se’n va a celebrar el 
dinar de Nadal a càrrec de les arques municipals? 
 
A les entitats les subvenciona fonamentalment, per les activitats que 
organitzen. Pel que fa al tradicional dinar de Nadal de la corporació, és això, 
complir amb una tradició que s’aprofita més per gaudir d’unes hores de 
convivència i companyonia d’una manera distesa i informal. Els portaveus es 
van plantejar si fer o no aquest dinar, i els grups municipals, tots menys un, o 
sigui, la gran majoria, 18 de 21 regidors, vam estar d’acord en continuar amb 
aquesta tradició. 
 
2.- S’han plantejat, i més en un any de crisi com aquest, tornar a la 
tradicional rebuda dels Reis Mags, organitzada per les entitats 
d’Esplugues, i sense tot el muntatge, per altra part prou car, que es ve 
fent aquests darrers anys? 
 
L’acte al qual es fa referència forma part d’un conjunt d’accions que tenen lloc 
entre els dies 2 i 5 de gener relacionats amb els Reis. La iniciativa en conjunt té 
com a objectiu oferir activitats de proximitat familiars a la ciutadania 
d’Esplugues en uns dies que són evidentment molt entranyables per a tothom. 
El resultat és que moltes famílies, gran i petits, hi participen, i això és així 



perquè constitueixen una oferta cultural i lúdica molt propera, que fa que no 
calgui haver de marxar del nostre municipi en uns dies tan especials i de retruc 
contribueix a fer ciutat, gaudir del municipi i per tant també de la seva oferta 
comercial. Per tant creiem que sempre que es pugui cal reforçar aquest model.  
 
Ja obtenim una bona resposta ciutadana que és perfectament compatible amb 
la necessitat de mirar cada euro que destinem i com el gastem. Una mirada 
eficaç i eficient que sempre hem tingut en aquest Ajuntament, i que en la 
situació econòmica actual reforcem encara més. Dir en aquest sentit que 
enguany hi ha hagut una reducció de costos del 31% respecte a l’any anterior, 
però insistim, els costos en accions com aquestes, més que una despesa són 
una inversió, una inversió en fer ciutat.  
 
Per altra banda també posar de relleu que aquestes activitats es porten a terme 
amb la col·laboració d’entitats i associacions que enriqueixen encara més el 
contingut de la festa.  
 
 
3.- Quin ha estat el cost de totes les accions que s’han fet per aquestes 
festes passades? 
Quin ha esta l’escandall de cadascun dels espectacles i muntatges fets 
que ha pagat l’Ajuntament? 
 
Si no els hi fa res els hi facilitarem per escrit tot l’escandall i les quantitats que 
s’han gastat.  
 
 
 



 
 
 
Registre 618 
Mª Teresa Carbonell 
Elisabet Millà 
Jordi Raventós 
Eulàlia Herranz 
Núria  Roig 
Per al PSC 
 
Les al·legacions al ROM, s’havien de presentar a principis de setembre. 
Les que hem presentat la ciutadania ja s’han estudiat? 
Han estat acceptades? Quines? En el cas que no quin és el motiu? 
 
El ROM es va aprovar per unanimitat de tots els grups polítics municipals, com 
molt bé recordaran vostès. Les al·legacions ja han estat tractades en diverses 
juntes de portaveus i ja hi ha una posició majoritàriament comú dels grups 
municipals sobre tots els suggeriments i al·legacions presentades, excepte per 
part del grup d’ICV que ha de confirmar la seva posició.  
 
 
 
 
 
 
 

CONCEPTE IMPORT 
• CAMPAMENT MÀGIC D'EN FANGUET I ELS PATGES 

REIALS 33483,4

• CARTER REIAL AMB HAIMA I TERRISSAIRE A CAN 
VIDALET 10846

• DESPESES CAVALCADA (GENERADORS, 
CARROSSES, LLUMS I CARAMELS) 24074,6

• ESPECTACLE DE BENVINGUDA DELS REIS A LA 
PLAÇA SANTA MAGDALENA 29139,2

• INFRASTRUCTURES "ELS REIS AL MUSEU" 1102

• MUNTATGE I DECORACIÓ CARROSSES DE REIS 11484

• PARC INFANTIL I JUVENIL A CAN VIDALET 32930,08

• PERSONAL DE SEGURETAT PER A LA RUA I 
ESPECTACLE DE BENVINGUDA 3364

• TALLER DE FANALETS A LA BIBLIOTECA, PLAÇA 
SANTA MAGDALENA I CAN VIDALET I BARRES 
LLUMINOSES 

6670

Total general 153093,28



Registre 620 
Jordi Raventós 
Per al PSC 
 
1-Quin ha estat el pressupost i el balanç de l’any 2007? 
 
Si no els hi sap greu també és una informació exhaustiva i els hi donarem per 
escrit. 
 
PRESSUPOST 2007  
  
DESPESES  

 crèdits definitius 
obligacions 

reconegudes
  
Cap. I - Despeses de Personal 13.120.917,24 12.598.279,36
Cap. II - Despeses en béns corrents i serveis 15.110.120,64 13.923.138,88
Cap. III - Despeses financeres 700.919,48 653.445,71
Cap. IV - Transferències corrents 4.336.739,18 3.588.066,63
Cap. VI  - Inversions reals 21.418.608,08 8.420.818,24
Cap. VII - Transferències de capital 1.240.706,93 526.846,27
Cap. VIII - Actius financers 72.030,00 69.520,00
Cap. IX - Passius financers 2.822.149,95 2.798.238,80
  
 58.822.191,50 42.578.353,89
  
  
INGRESSOS  
  
Cap. I - Impostos directes 14.920.010,00 15.883.205,37
Cap. II - Impostos indirectes 2.290.000,00 2.848.743,02
Cap. III - Taxes i altres ingressos 6.013.294,17 4.948.764,01
Cap. IV - Transferències corrents 12.341.514,40 12.111.461,90
Cap. V - Ingressos patrimonials 755.544,40 1.164.242,20
Cap. VI - Alienació inversions real 1.000.000,00 1.028.700,00
Cap. VII - Transferències de capital 3.211.951,80 1.772.011,09
Cap. VIII - Actius financers 9.783.907,08 69.520,00
Cap. IX - Passius financers 8.505.969,65 3.929.245,07
  
 58.822.191,50 43.755.892,66
  
  
LIQUIDACIÓ PRESSUPOST 2007  
  
Drets reconeguts nets 43.755.892,66 
  
Obligacions reconegudes netes 42.578.353,89 
  
Resultat pressupostari de l'exercici  1.177.538,77
  
Crèdits gastats finançats amb Romanent de Tresoreria per 
a despeses generals  5.369.477,43



Desviacions de finançament negatives de l'exercici  3.021.014,55
Desviacions de finançament positives de l'exercici  -3.758.012,84
  
RESULTAT PRESSUPOSTARI AJUSTAT  5.810.017,91
  
  
RESUM:  
  
Pressupost definitiu exercici 2007 anivellat tant en 
ingressos com en despeses 58.822.191,50 
  
  
Resultat pressupostari de la liquidació del pressupost 
2007 5.810.017,91 
 
 
2- El terreny destinat a serveis del barri de la Miranda (al costat de l’escola  
americana) a qui s’ha venut? Què s’hi farà? 
 
Pel que diu, es refereix a un terreny que està situat al costat o davant del 
Col·legi Americà, fonamentalment entre els carrers Jaume Balmes, Nostra 
Senyora de Lourdes, i en aquest cas la informació seria la següent: Les finques 
de referència estan qualificades com a equipament comunitari i segons dades 
cadastrals pertanyen a més d’una persona propietària, sense que per altra part 
tinguem notícia de cap transmissió recent.  
 
Quant a la designació de les finques no hi ha aprovat cap pla especial 
d’assignació d’usos en aquests moments. 
 
 
Registre 622 
Mª Teresa Carbonell 
Jordi Raventós 
Per al PSC 
 
En primer lloc felicitar els grups municipal per haver estat capaços de 
posar-se d’acord, elaborar i signar un document com el que fa referència 
a la situació de Gaza i encoratjar a la ciutadania d’Esplugues a manifestar-
se. Creiem que actes com aquest són necessaris i la greu situació de 
Palestina es mereix la unitat de les forces polítiques. 
Abans que tot volem deixar clar el nostre posicionament respecte les 
actuacions de Hamàs ja que no creiem que la seva sigui la manera 
adequada de lluitar per a l’alliberament i la dignitat del poble palestí, 
perquè a la fi, la violència no genera més que violència. 
En el darrer punt del text es demana a les autoritats autonòmiques, estatal 
i europees, que prenguin mesures diplomàtiques contra el govern 
d’Israel. Hi estem totalment d’acord; únicament hi trobem a faltar quines 
haurien de ser aquestes mesures. 
Com que el partit del govern municipal, també governa a Catalunya i a 
l’esta voldríem saber quines són les mesures que es proposen. 



Han demanat o demanaran que l’estat espanyol deixi de vendre armes a 
Israel? 
Han demanat o demanaran que es facin públics els productes israelians i 
encoratjaran a la ciutadania a fer hi boicot? 
Han demanat o demanaran la paralització de les relacions diplomàtiques 
amb l’estat d’Israel? 
Han demanat o demanaran al govern de la Generalitat que la conselleria 
d’Innovació, Universitats i Empresa deixi de mantenir relacions, acords 
comercials i col·laboracions amb Israel? 
Han demanat o demanaran que l’Agencia Catalana de Cooperació al 
Desenvolupament trenqui relacions amb Israel? 
 
Doncs en aquest sentit, igual que ja han manifestat alguns grups municipals, 
joc crec que la nostra postura queda perfectament reflectida en l’aprovació de 
la moció que nosaltres mateixos els hi vam proposar, i ens remetem al seu 
contingut.  
 
 
Registre 631 
Francesc Amat i Creus 
Per al PSC 
 
Per l’Alcaldessa de l’Ajuntament d’Esplugues. 
 
 
Francesc Amat i Creus amb DNI núm. 46105942G com a president i en 
representació de l’Associació de pares i mares d’alumnes de l’escola 
Isabel de Villena, 
 
EXPOSEM: 
 
En referència a les obres denominades Pla Caufec i que afecten a l’accés 
a l’escola Isabel de Villena i als veïns del barri de Finestrelles el regidor 
d’Urbanisme Sr. Enric Giner ens va dir una reunió mantinguda per 
informar-nos de les obres, que l’urbanització dels carrers adjacents a 
l’escola (carrer Joan Miró i  prolongacions de nova creació dels carrers 
Traginers, Josep Anguera i Dr. Barrequer), estarien finalitzades el mes de 
desembre, i per tant es restabliria l’accés a l’escola per aquestes dates. 
 
Un cop iniciat l’any 2009 les obres no solament no estan acabades sinó 
que la lentitud de les mateixes ens fa pensar que durant aquest mes de 
gener i potser el mes de febrer els carrers no estaran oberts, 
 
Per tant, les nostres preguntes són, 
 
En referència a les obres d’urbanització dels carrers d’accés a l’escola 
Isabel de Villena carrer Esteve i Fontanet i Joan Miró així com les 
prolongacions de nova creació dels carrers Traginers, Josep Anguera, i 
Dr. Barrequer. 
Quan es podran restablir els accessos dels carrers esmentats? 



S’haurà d’esperar a que tots els carrers de l’urbanització del Pla Caufec 
estiguin finalitzats, o es pot fer una obertura dels carrers esmentats? 
 
Donat que representen al col·lectiu de pares i mares de l’escola Isabel de 
Villena la resposta sigui per escrit a la adreça AMPA Escola Isabel Villena 
Carrer Joan Miró s/n - Esplugues. 
 
Efectivament sí que hi ha hagut un retard en la planificació prevista degut a la 
necessitat de realitzar una cambra d’empiulaments de les línies d’alta tensió 
soterrades a l’alçada de l’accés de l’AP-2, i en aquest cas, degut a l’ocupació 
d’aquesta cambra s’ha retardat el reeiximent de terres necessaris per poder 
acabar el vial muntanya de l’avinguda Jacint Esteve Fontanet. A data d’avui hi 
ha la previsió, com ha s’havia dit abans també, que dintre d’un mes es pugui 
acabar el restabliment de terra i la pavimentació del vial muntanya de 
l’avinguda Jacint Esteve i del carrer Joan Miró, per la qual cosa, a partir de 
llavors hi haurà un nou desviament de trànsit cap a aquest vial que permetrà 
obrir també el trànsit del carrer Joan Miró. 
 
Doncs bé, és bàsicament la resposta a la pregunta que ja ens havia formulat el 
grup d’Esquerra Republicana de Catalunya i a més nosaltres prepararem un 
escrit que farem arribar a l’AMPA, tal com també se’ns demana.  
 
 
Registre 636 
Antonia Antunez Moreno 
Per al PSC 
 
Sra. Alcaldessa de l’Ajuntament d’Esplugues. 
 
Como vecinas del edificio conocido como “El Barco”, sito en la c/ de la 
Riba, 30 de Esplugues tenemos a bien exponerle lo siguiente: 
 
Tras varias reuniones con representantes del Ayuntamiento, y en la del 21 
del mes de octubre del 2008, el Sr. Carmona y el Sr. Giner se 
comprometieron a encargar un Informe Técnico, para valorar y estudiar el 
estado actual del edificio. 
 
Le recordamos que tras cuatro años de gestiones para expropiar el 
edificio por parte del Ayuntamiento, ésta no se ha llevado a cabo y dado 
el estado en el que se encuentra el mismo, se comprometieron a realizar 
este estudio, del cual todavía no hemos tenido noticias. 
 
El último día que tuvimos noticias 22/12/08 fue mediante un mail del Sr. 
Giner, contestando a nuestra vecina Maite Rubio, en la que le decía que 
se ponía en contacto con los servicios técnicos del Ayuntamiento y nos 
informaría, pero a día de hoy todavía no hemos recibido noticias. 
 
Por lo que realizamos las siguientes preguntas a fin que sean contestadas 
en el próximo Pleno del Ayuntamiento el 21/01/09: 
 



¿Se está gestionando ya dicho estudio técnico? 
 
¿Es necesario que los técnicos o el Ayuntamiento, se pongan en contacto 
con los vecinos del edificio para efectuar el estudio? 
 
¿Pueden darnos de un modo fiable y concreto una fecha límite para que 
éste estudio esté realizado y podamos tener los resultados del mismo? 
Esperamos y deseamos que después de la reunión de hoy, obtengamos 
respuestas para poder trasladarlas al resto de vecinos del edificio. 
 
Doncs bé, per a la realització de l’informe aquest indicat ha estat ja designat un 
arquitecte superior que ja ha iniciat aquestes tasques per eliminats necessàries 
per a la correcta realització de les visites d’inspecció. En aquest sentit 
recuperació dels plànols originals de l’edificació, coneixement també de les 
característiques bàsiques de l’edificació i del seu entorn, de la situació també 
urbanística, etc. 
 
Un cop concloses aquestes tasques que acabem d’indicar o que acabo 
d’indicar es procedirà a l’inici material de la inspecció, en la qual efectivament 
serà necessària la visita a l’edifici en el seu conjunt i l’entrada també a un 
número determinat d’habitatges que a consideració del tècnic s’estimi oportú 
per poder elaborar aquest informe.  
 
La data de realització de la visita està previst que sigui a partir del proper dia 1 
de febrer. De moment aquesta és la informació que nosaltres podem concretar.  
 


